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VIER JAAR OP HET PLUCHE

‘ONDER NEMERS 
ZIJN HARD  
NODIG IN DE 
POLITIEK’
Vier jaar geleden interviewde Forum 
kandidaten voor de gemeenteraad over 
hun plannen. Nu de gemeenteraads
verkiezingen van 21 maart dichterbij 
komen, zijn we nieuwsgierig: hoe is  
het ze eigenlijk vergaan? 
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Waar ondernemers  
op inzetten bij de 
verkiezingen voor  
de gemeenteraad
Op woensdag 21 maart vinden  
de gemeenteraads verkiezingen 
plaats. In de Handreiking 
gemeenteraadsverkiezingen 2018 
is te lezen waar VNO-NCW en 
MKB-Nederland zich sterk voor 
maken, zoals onderscheidende 
regionale economische agenda’s, 
bruisende binnensteden en vitale 
kernen waarin bedrijvigheid de 
ruimte krijgt. Samenwerking 
tussen gemeente en het 
bedrijfsleven, ondernemers 
onderling én tussen gemeenten 
in een regio is daarbij onmisbaar. 

NAAM MARJA RUIGROK (52)

BEDRIJF RUIGROK NETPANEL  

(MARKTONDERZOEK)

PARTIJ/GEMEENTE VVD,  

AMSTERDAM

HUIDIG AANTAL ZETELS IN DE RAAD 6 

PLAATS OP DE LIJST 50

‘Ik stel meteen vragen als: wat kost het, wat 

levert het op, wie is eindverantwoordelijk en 

wanneer is het af? Voor mij heel logische vra

gen.’ Misschien was het voor sommigen even 

wennen toen ondernemer Marja Ruigrok acht 

jaar geleden de gemeentepolitiek in stapte 

voor de VVD Amsterdam, de laatste vier jaar 

als VVDfractievoorzitter. Binnen het gemeen

tebestuur is er een sterke behoefte aan onder

nemers, zegt ze. ‘Die brengen daadkracht met 

zich mee. Gezond verstand. Ze stellen de 

 vragen die ik ook stel. Logische vragen binnen 

het bedrijfsleven, maar helaas niet altijd in de 

politiek.’

‘IK HEB WEL WAT BEREIKT’

Na de komende gemeenteraadsverkiezingen 

stopt ze als raadslid. Heeft ze nou bereikt wat 

ze wilde? ‘Vier jaar geleden beloofde ik free 

zones te helpen creëren, oftewel gebieden met 

minder belemmeringen. Dat is gelukt. In drie 

winkelstraten zijn zulke zones ingesteld voor 

een proefperiode van twee jaar. Ondernemers 

experimenteren er met activiteiten waarbij 

grenzen tussen detailhandel en horeca ver

vagen. Doordat er minder regels zijn in een 

 winkelgebied, gaan bewoners, gemeente en 

ondernemers samen initiatieven organiseren. 

Dat maakt een wijk aantrekkelijker.’ 

Regels zijn verder versoepeld in het gebied 

rondom de haven. ‘Procedures voor vergunnin

gen zijn versneld. Voor ondernemers is het 

makkelijker geworden om zich daar te vestigen.’

Of ze na de komende gemeenteraadsverkiezin

gen toch terugkeert in de politiek? Voorlopig, 

zegt Ruigrok, gaat ze zich richten op het opzet

ten van een branchevereniging voor startups 

en zit ze in raden van commissarissen en 

advies. Maar ‘zeg nooit nooit. Laten we eerst 

afwachten hoe de verkiezingen gaan.’
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‘BESLUITVORMING 
DUURT SOMS 
EINDELOOS’

NAAM ROCCO PIERS (52)
BEDRIJF EFDRIE (ONDERZOEKS-
BUREAU)
PARTIJ/GEMEENTE GROENLINKS, 
AMSTERDAM-ZUID
HUIDIG AANTAL ZETELS IN DE 
BESTUURSCOMMISSIE 2
PLAATS OP DE (VORIGE) LIJST 1

‘De gemeenteraad doet maar wat. Die luistert 

niet naar mij.’ Hoe vaak ondernemer Rocco 

Piers dat niet had gehoord. Vier jaar geleden 

was dat één van de redenen voor hem om de 

gemeentelijke politiek in te gaan. Want burger 

en politiek dichter bij elkaar brengen, dat was 

wel nodig. Piers zette zich daarvoor in als lid 

van de bestuurscommissie van stadsdeel 

AmsterdamZuid. En hij heeft gemerkt dat dat 

NAAM CAROLINE VAN DE POL (55)
BEDRIJF APOLLO GROEPSREIZEN
PARTIJ/GEMEENTE VVD, 
KOGGENLAND
HUIDIG AANTAL ZETELS IN DE RAAD 4
PLAATS OP DE LIJST 1

‘STUUR ONDERNEMERS NIET VAN 
KASTJE NAAR DE MUUR’

Caroline van de Pol startte vier jaar geleden in 

de gemeenteraad van Koggenland. Maar toen 

ze april 2014 werd gevraagd wethouder in de 

NoordHollandse gemeente te worden ‘zei ik 

natuurlijk ja. Ik heb een leuke portefeuille die 

bij me past: Financiën, Economische en Soci

ale Zaken en Sport en Recreatie.’ Haar onder

neming bestaat nog steeds, maar de zaken 

worden voornamelijk gerund door haar zoon. 

‘Daar heb ik geen tijd meer voor.’

Een zakelijker manier van denken, dat had de 

gemeentepolitiek hard nodig vond Van de Pol 

vier jaar geleden. ‘Een ondernemer redeneert 

toch anders dan iemand met een ambtelijke 

achtergrond.’ En als wethouder heeft ze wel 

kans gezien om daar meer aandacht voor te 

krijgen. ‘Ik heb me met name ingezet voor het 

bedrijfsleven. Apetrots ben ik op het project 

glasvezel dat van start gaat. Snel internet voor 

al onze inwoners en bedrijven, ook in het bui

tengebied. Als er nu gepind moet worden, 

stoppen bij sommige ondernemers de kinde

ren even met gamen of huiswerk maken. Dat 

kan echt niet.’

De traagheid en stroperigheid van procedures 

is iets waar Van de Pol als ondernemer niet 

goed tegen kan. ‘ We horen als gemeente niet 

te zeggen dat iets níet kan, maar samen met 

inwoners en ondernemers te bespreken hoe 

het dan wel lukt. En als iets echt niet kan, dan 

moet je ook duidelijk ‘nee’ zeggen. Zo voor

kom je dat de ondernemer van het naar kastje 

naar de muur wordt gestuurd.’



FORUM 23.02.18 — 19

NAAM JAN STOOP (58)
BEDRIJF OFCORSE  
(ORGANISATIEADVIES)
PARTIJ/GEMEENTE D66, TILBURG 
HUIDIG AANTAL ZETELS IN DE RAAD 9 
PLAATS OP DE LIJST 6

‘SPEEL ALS RAADSLID GEEN 
SINTER KLAAS’

‘Tilburg is leuk en interessant, mijn porte

feuille uitdagend.’ Zijn eerste periode als 

raadslid is Jan Stoop (D66) goed bevallen. ‘Veel 

mensen weten dat niet, maar we zijn de zesde 

stad van Nederland. Er is veel bedrijvigheid. 

Ondernemingen als Bol.com en Coolblue zit

ten in MiddenBrabant – dé logistieke hotspot 

van Nederland. En ook op het gebied van 

 leisure is veel werkgelegenheid. Denk aan de 

Efteling, de Beekse Bergen – die trekken veel 

toeristen. Het leeft hier.’

Wat hem af en toe opvalt binnen de raad is 

pluchegedrag. ‘Mensen gaan ver om hun posi

werkt. ‘Stel dat je als gemeente een plein 

opnieuw wil inrichten. Als je in het begin van 

het besluitvormingsproces alle partijen echt 

betrekt en gezamenlijk tot een plan komt, dan 

is de kans op een breed gedragen oplossing 

groter. Je voorkomt zo dat horeca en bewoners 

lijnrecht tegenover elkaar komen te staan, 

discussies voeren over terrassen, overlast.’

Piers maakt zich sterk voor de leefomgeving 

in de buurt. ‘Maar als je zoals wij in de opposi

tie zit, heb je wat minder in de melk te brokke

len. Besluitvorming duurt eindeloos.’

Nu breken er voor Piers onzekere tijden aan. 

Amsterdammers konden tijdens de verkiezin

gen altijd voor de gemeenteraad en voor de 

lokale vertegenwoordiging in de zeven stads

delen – de bestuurscommissies – stemmen.  

‘Maar dat stelsel is eind vorig jaar opgeheven. 

Bestuurscommissies worden vervangen door 

stadsdeelcommissies. Leden daarvan krijgen 

alleen adviserende bevoegdheden. Een 

behoorlijke uitkleding van de functie, als je 

het mij vraagt. Dat zie ik niet zitten’ Wat hij 

dan gaat doen? ‘Sowieso nog actief blijven in 

de politiek. Via GroenLinks zal ik me hoe dan 

ook blijven inzetten voor mijn buurt.’

tie te behouden. Raadsleden willen soms 

 Sinterklaas spelen, zeggen snel: ‘Ik ga dit wel 

even regelen.’ ‘O ja?’, zeg ik dan. ‘Hoe dan, en 

wie gaat dat betalen?’ Die praktische inslag is 

mede te danken aan mijn achtergrond als 

ondernemer.’ En dat hoopte hij vier jaar gele

den ook in te brengen in de gemeenteraad.

Tot grote vreugde van Stoop – met Sport, 

 Veiligheid en drugsbeleid in zijn portefeuille 

– is Tilburg in 2016 uitgeroepen tot Europese 

sportstad. ‘Sport wordt gebruikt als middel 

om gezondheid en leefbaarheid te bevor

deren.’ Met de zorgkosten die de pan uitrijzen, 

is het logisch te investeren in gezondheid, 

vindt hij. 

Stoop is per week tussen de 20 en 25 uur met 

raadswerk bezig. ‘Je doet het er niet even bij. 

En als ondernemer verlies je omzet. Mensen 

denken: je hebt een groter netwerk en haalt 

meer opdrachten binnen. Dat is niet zo. Ik doe 

nooit werk voor de gemeente, en mijn klanten 

komen tegenwoordig uit de regio Heerenveen.’
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Paul Eigenhuijsen heeft een roerige periode 

achter de rug. Kort na de vorige gemeente

raadsverkiezingen raakte hij in onmin met de 

VVDfractie en werd als raadslid uit de fractie 

gezet. ‘Ik was het niet eens met de manier 

waarop binnen de partij gestemd wordt op het 

fractievoorzitterschap.’ Daar wilde het toen

malig raadslid zich uiteindelijk wel bij neer

leggen, maar dat hij dat dan in het openbaar 

moest verklaren, ging Eigenhuijsen te ver. ‘Ik 

wilde mezelf niet verloochenen. Een diepte

punt in mijn politieke leven.’

Nu is hij in rustiger vaarwater gekomen bin

nen zijn ‘eigen’ partij, Voor Nijmegen.nu, met 

mensen die hij vertrouwt. Eigenhuijsen mikt 

op vier zetels in de gemeenteraad. ‘We zijn 

ambitieus.’ Een paar punten uit het verkie

zingsprogramma: ‘Wij willen een gekozen 

wethouder. Iemand bij wie de kwaliteit voorop 

staat, en niet de politieke partij waartoe hij of 

zij behoort. En Nijmegen moet uit de top5 van 

duurste gemeenten voor ondernemers.’ 

Momenteel geeft Eigenhuijsen als zzp’er 

adviezen aan de transportbranche. ‘De schoor

steen moet roken. Zelfs als je vijf dagen per 

week gemeenteraadslid zou zijn, levert dat te 

weinig inkomsten op. Beroepspoliticus zijn, 

trekt me sowieso niet. Ondernemen, nieuwe 

dingen doen, blijf ik leuk vinden.’ Het mooie 

aan het werk als raadslid? ‘Het contact met ver

schillende mensen in Nijmegen, uit verschil

lende wijken. Je komt tot nieuwe inzichten. Je 

hoort waar inwoners zich druk over maken, 

over kruispunten, zwemlessen, parkeren. Het 

verbaast me hoeveel er leeft in een stad waar je 

eigenlijk geen weet van hebt.’ 

Lees ook de uitgebreidere interviews met deze 

ondernemers op www.opiniebladforum.nl

‘UIT DE PARTIJ GEZET WORDEN 
WAS EEN DIEPTEPUNT’

NAAM PAUL EIGENHUIJSEN (46)

BEDRIJF ZELFSTANDIG ADVISEUR 

PARTIJ/GEMEENTE VOOR NIJMEGEN.NU, 

NIJMEGEN 

HUIDIG AANTAL ZETELS IN DE RAAD 1
PLAATS OP DE LIJST 1

VERKIEZINGEN


